
K čemu je vlastně dobré takové mateřské centrum? Spousta lidí by 

nejspíš řeklo, že si tam chodí děti hrát a maminky popovídat, aby se 

doma samy nenudily. Povím vám, co znamená rodinné centrum 

Jablíčkov ve Strašnicích pro mě, a vezmu to pěkně od začátku. 

 

Začalo to, když se mi narodila první dcerka. Bylo mi něco málo přes 

dvacet, žádná kamarádka ještě dítě neměla, a já jsem najednou trávila 

hodně času sama, jen s miminkem. Po několika měsících už mě 

každodenní rutina moc nebavila a tak jsem se rozhodla začít chodit  

do mateřského centra. Osud tomu chtěl, že moje kroky zamířily zrovna 

do Jablíčkova. 

Začaly jsme s dcerkou navštěvovat program Mimihry. Lektorka byla moc milá a hlavně opravdový 

profík, nenápadně a zábavně nás podporovala ve všestranném rozvoji našich dětí. Měla jsem 

opravdu radost, když jsem viděla, jak dcerka po několika návštěvách reaguje na podněty a jak se 

rozvíjí. 

 

Při jedné z návštěv jsem si všimla letáku, že Jablíčkov hledá posily do svého týmu. Ihned mě to 

nadchlo. Doma s miminkem jsem se občas nudila, chtěla jsem “něco” dělat, ale jak, s miminem? 

Práce v rodinném centru zněla jako to pravé ořechové. 

 

Ještě dnes si pamatuju, jak jsem byla nervózní, když jsem poprvé volala tehdejší paní ředitelce, 

a když jsem šla na první schůzku jablíčkovského týmu. Za ten půlrok na mateřské jsem byla v 

sociálních kontaktech s dospělými jedinci opravdu dost zaostalá. Naštěstí byli všichni moc milí, 

moje nervozita a strach z neznámého brzy zmizely a já se začala zaučovat jako pokladní a pravá 

ruka paní ředitelky. 

 

To bylo už před více než čtyřmi lety. Za tu dobu se v Jablíčkově změnilo vedení, naše centrum 

rozšířilo nabídku svých služeb a já měla čím dál tím víc práce. Dneska jsem v Jablíčkově 

místopředsedkyně, stále mám na starosti pokladnu a nejrůznější administrativní činnost, starám 

se o rezervační systém, komunikuji s návštěvníky centra, starám se o propagaci, spoluorganizuji 

řadu jednorázových akcí a řeším spoustu dalších každodenních provozních záležitostí. Děti už 

mám dvě, a zatímco pracuji, je o ně skvěle postaráno v naší školičce. Každé úterý dopoledne 

také vedu s mladší dcerkou kombinovaný program pro rodiče s dětmi - je to hodina plná 

pohybových říkanek, cvičení na míčích nebo s padákem, hudby, tipů na rozvíjející aktivity a také 

sdílení mezi maminkami. Občas také pořádám sdílecí skupinku nebo přednášku na téma 

těhotenství, porodu, kojení apod. Zkrátka, téma mateřství mě opravdu baví ze všech stran! 

 



Jablíčkov je pro mě bez nadsázky můj druhý domov. Ve velkém anonymním městě mně a mým 

dětem skvěle supluje vesnickou komunitu. Vztahy s řadou mých kolegyň přerostly z pracovních 

v přátelské, vzájemně se podporujeme, inspirujeme, sdílíme. A já bohatě využívám všech služeb, 

které Jablíčkov nabízí. Například nedávno měla starší dcerka problém s nočními můrami, dělalo 

mi to celkem starosti. Stačilo ale využít krátkého psychologického poradenství, a situace se brzy 

zlepšila. V době zavádění prvních příkrmů mladší dcerce jsem zase často a ráda využívala 

výživové poradenství. Společně s dcerkami milujeme nejrůznější jednorázové akce - karneval, 

různé tvořivé dílny, čarodějnice každý měsíc se něco děje! 

 

Jsem opravdu moc vděčná, že můžu v Jablíčkově pracovat. Práce mě pořád baví. Kromě toho 

jako aktuálně sólomáma opravdu oceňuji možnost přivýdělku, při kterém nemusím složitě řešit 

hlídání. Moc se mi taky líbí, že dcerky zcela přirozeně vidí svoji mámu pracovat, že neodcházím 

nikam do žádné neznámé “práce”, ale že mi občas můžou i pomáhat, například při roznášení 

letáků nebo vybíraní vstupného. Výčtem dalších přínosů bych zřejmě mohla ještě chvíli 

pokračovat… zkusila jsem si, aby to bylo fér, vzpomenout i na něco nepříjemného, co mi vadí, 

ale nemůžu na nic přijít! Věříte mi? :) 

 


